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Zápis ze 105. jednání Komise pro hodnocení výsledků 

které se konalo dne 9. 4. 2018 od 15.00 hod. v zasedací místnosti č. 1 (2. patro) budovy CERGE-
EI, Politických vězňů 936/7, Nové Město, 110 00 Praha 1.  
 
Jednání se zúčastnili: prof. Ing. Jitka Moravcová, CSc. (předsedkyně), prof. MUDr. Josef Syka, 
DrSc., Ing. Martin Srholec, Ph.D., prof. RNDr. Tomáš Opatrný, Dr., RNDr. Miloslav Frýzek, Dr., 
prof. Ing. Josef Psutka, CSc., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D., doc. 
Ing. Jaroslav Machan, CSc., Ing. Josef Červinka (host) a Mgr. Ing. Kateřina Miholová, PhD. 
(tajemnice Komise). 
 
Omluveni: prof. Ing. Michal Hocek CSc. DSc., prof. RNDr. Zdeněk Němeček, DrSc., prof. Ing. Petr 
Dvořák, CSc., prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., 
 
Komise byla usnášeníschopná. 
 
Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly rozeslány   
e-mailem dne 6. 4. 2018. 
 
Projednávané body: 
 

1. Zahájení, schválení návrhu programu     [105-1 – J. Moravcová] 

2. Informace z 334. zasedání Rady dne 29. 3. 2018     [členové Rady] 

3. Výzva k podávání návrhu na členy KHV a změny Statutu [J. Moravcová, K. Miholová] 

a) Statut KHV 

4. Implementace Metodiky 2017+     [J. Moravcová, K. Miholová]  

a) Informace o průběhu konferencí Implementace M17+ v Praze a Olomouci 

b) Bibliometrické analýzy 

prezentace shrnutí výsledků oborových bibliometrických analýz podle WoS, komentáře 
Odborných panelů, realizace bibliometrických analýz na úroveň VO      

c) Hodnocení nebibliometrizovatelných výsledků  

aktuální stav hodnocení vybraných výsledků, identifikace problémů a doporučení 

5. Informační systém VaVaI                          [K. Miholová]  

6. Různé  

7. Závěr  

 

 

Ad 1) Zahájení, schválení programu 

Jednání zahájila předsedkyně, omluvila z jednání nepřítomné členy a konstatovala, že Komise je 
usnášeníschopná. Tajemnice seznámila přítomné členy Komise s návrhem programu jednání. 
KHV schválila program 105. zasedání.  Prof. Opatrný vznesl námitky proti zápisu z minulého 
jednání, neboť do něj nebyly zapracovány jeho mailem zaslané formulace. Zpřesněna musí být 
také pasáž shrnující postoj KHV k využívání FTE. Tajemnice se omluvila, opravený zápis bude 
rozposlán členům KHV ke schválení per rollam. 
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Ad 2) Informace z 334. zasedání Rady dne 29. 3. 2018 

V informaci o průběhu 334. zasedání Rady dne 29. 3. 2018 prof. Jurajda a doc. Machan uvedli, 
že zasedání se zúčastnil i ministr školství, mládeže a tělovýchovy v demisi Plaga a jeho NM 
Doleček. MŠMT pracuje ve spolupráci s RVVI na analýze velkých výzkumných infrastruktur, byl 
připraven a rozeslán doplňující dotazník jejich ředitelům. Prof. Jurajda dále informoval o průběhu 
jednání ke státnímu rozpočtu i o úkolu zadaném p. premiérem na podnět prof. Maříka směřujícímu 
ke zpracování analýz NNV (nároků z nespotřebovaných výdajů) na jednotlivých rezortech.  

Dalším diskutovaným bodem programu bylo ukončení projektu erc.cz na návrh MŠMT a problémy 
s tím spojené a stav vyjednávání mezi MPO a TAČR. V Brně bude v souladu s usnesením Rady 
uspořádána navazující Konference k Implementaci M17+.  

Závěr: KHV bere informace na vědomí. 

 

Ad 3) Statut KHV 

Prof. Moravcová vykopírovala pro členy KHV ze Statutu pasáže upravující její úkoly, které 
se v dané chvíli nejeví aktuálně a požádala členy KHV o spolupráci při formulaci nového zadání 
pro KHV. Předsedkyně o této věci dlouze diskutovala také s prof. Dvořákem a byla jím pozvána 
na předsednictvo RVVI, aby mohl být prodiskutován společný postup. Problémem je ale její 
plánovaná operace, kvůli které se musí omluvit i z příštího zasedání RVVI. V další diskusi padlo, 
že by měla být posílena role KHV jako platfomy pro vznik doporučení KHV, a že KHV je „mozkový 
trust“, Odbor Rady pak výkonným orgánem. KHV by mohla fungovat i jako mediátor jednání 
s poskytovateli a dbát o optimalizaci práce Odborných panelů. 

Závěr: Prof. Moravcová připraví návrh úprav Statutu a spolu s tajemnicí KHV v naznačeném 
smyslu doformulují text Výzvy na nominace členů KHV, kteří by měli nahradit členy KHV, kterým 
v červnu končí druhé volební období. 

 

Ad 4) Implementace M17+ 

a) Obě předchozí pracovní setkání byla hodnocena kladně, zpětná vazba odborné veřejnosti 
je bohatá. Důležité je, že komunitou byla přijata zejména podoba předložené oborové 
analýzy a způsob jejího zpracování, jakkoli existují doporučení na její další optimalizaci. 
Kritičtěji bylo hodnoceno nastavení procesu vzdáleného hodnocení, kdy panelisté 
oprávněně upozorňovali na nedostatečnost svých kompetencí k vlastnímu hodnocení 
výsledků, již bude třeba odstranit už v následujícím kole. 
 
Prof. Opatrný upozornil, že bylo chybou, že kapacita v Olomouci nebyla plně využita, když 
byla ze strany Odboru předčasně ukončena možnost online přihlašování. 
 

b) Tajemnice KHV shrnula výsledky oborových bibliometrických zpráv a jejich komentářů 
a informovala o stavu příprav bibliometrických zpráv pro VO a o problémech spojených 
s jejich přípravou.  
 
Prof. Syka kriticky zhodnotil bibliometrickou nalýzu pro obor Clinical medicine, upozornil 
na zásadní specifikum oboru (výsledky vznikající často na konsorciálním základě) a odmítl 
též ve vazbě na obor relevanci údajů z Nature a Science. 
 

c) Hodnocení nebibliometrizovatelných výsledků stále pokračuje, prof. Opatrný navrhuje větší 
otevřenost, možnost sdílení již vyhotovených posudků by podle jeho názoru vytvořila 
společný tlak na kvalitu a zároveň umožnila přirozený benchmark. Podle jeho názoru 
by bylo také vhodné vést evidenci, jaké známky byly jednotlivými panelisty většinově 
přidělovány a mít tak představu o tom, kdo uplatňuje měkká, a kdo naopak spíše tvrdá 
kritéria. 
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KHV byla požádána o stanovisko, jak dlouho je třeba pokračovat v hodnocení v případě, 
že některé výsledky zůstávají ohodnoceny jedním vzdáleným hodnotitelem, příp. vůbec. 
Z diskuse vyplynulo, že je důležité, o jaký objem výsledků se jedná, pokud by to bylo 
cca 1 %, problém by to nebyl a bylo by vhodné ukončit hodnocení, aby bylo možno učinit 
závěry a poučit se včas do dalších let. Tajemnice přislíbila, že zjistí, o jaké procento 
se řádově jedná a požádá všechny předsedy Odborných panelů o uzavření hodnocení 
jejich panelistům přidělených výsledků ve lhůtě cca do konce měsíce dubna. 

 

Ad 5) Informační systém VaVaI 

Tajemnice informovala o možnosti přihlašovat výsledky, které budou registrovány 
bibliometrizovaných databázích, ale ještě nedisponují příslušným identifikátorem o nově zavedené 
možnosti přihlásit je s dočasným identifikátorem 999 (viz podrobně Aktualita zveřejněná 5. 4. 2018 
na www.vyzkum.cz) 

 

Ad 5) Různé 

RNDr. Frýzek požádal KHV, jmenovitě prof. Jurajdu a dr. Srholce, o spolupráci při hodnocení 
programu MŠMT Návrat.  

Závěr: KHV tento jeho požadavek podpořila s tím, že obdobnou formou by ráda spolupracovala 
i při vyhodnocování dalších rezortních programů. Tento případ by mohl zafungovat jako pilot. 

 

Příští řádné 106. zasedání se bude konat 14. 5. 2018 od 15.00 hod. Místem jednání je zasedací 
místnost č. 1 (2. patro), CERGE-EI, Politických vězňů 936/7, Nové Město, 110 00 Praha 1.  

 

 

V Praze dne 10. 5. 2018 

  

 

Zapsala: K. Miholová      

http://www.vyzkum.cz/

